
 
Protokół Nr XXVII/13 

z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 
 dnia 29 marca 2013 roku 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard Szczeciński 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godz. 900 otworzył obrady XXVII sesji Rady 
Gminy Stargard Szczeciński. 
Po powitaniu oświadczył, że zgodnie z listą obecności w obradach sesji uczestniczyło 14 radnych, 
co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowiło quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji i uchwał. 
W obradach sesji uczestniczył Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca Wójta Jerzy 
Makowski, Sekretarz Gminy Danuta Żygadło i Skarbnik Gminy Wiesława Łoch oraz sołtysi 
zgodnie z listą obecności. 
Lista radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
Radny nieobecny: 
1.Nowicki Tomasz – Nieobecność usprawiedliwiona   
W obradach sesji uczestniczyła Pani Patrycja Gross Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w 
Stargardzie Szczecińskim . 
Obradom sesji przysłuchiwali się przedstawiciele prasy lokalnej i mieszkańcy gminy. 
Protokół Nr XXVI/13 z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 01 marca  2013 roku 
został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania. 
Następnie przewodniczący rady zgłosił wniosek formalny na prośbę Wójta Gminy o zmianę 
porządku obrad XXVII sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński poprzez wprowadzenie 
dodatkowego projektu uchwały jako pkt 13, tj ; 
13.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzenia ścieków 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „0 – przyjęła  w/w wniosek . 
Porządek obrad XXVII sesji Rady Gminy otrzymany przez radnych przedstawiał się następująco : 
  1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XXVII sesji Rady Gminy 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XXVI z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu  01 marca  

2013 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Stan bezrobocia na terenie gminy 
   Opinia Komisji Socjalno - Porządkowej i Oświaty   
4.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody do zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 
stanowiącej własność gminy 
5.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice 
6.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz   
-zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stargard Szczeciński w 2013 roku 
7.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki 
8.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia szczegółowego sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
9.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyboru metody ustalenia opłaty za 
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gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty 
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 
11.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013 rok 
12.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej. 
13.Ocena realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska oraz wywozu odpadów komunalnych z 
terenu gminy 
   Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
14.Ocena wydatków bieżących Urzędu Gminy za miesiąc grudzień 2012 r. 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
15.Analiza zadłużenia gminy i prawidłowości jego spłaty 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
16.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
17.Odpowiedzi na interpelacje radnych 
18.Wolne wnioski i zapytania 
19.Sprawy różne 
20.Ustalenie terminu następnej sesji 
21.Zamknięcie obrad  sesji 
Porządek obrad XXVII sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński przejęty jednogłośnie przez Radę 
uwzględniający przyjętą zmianę porządku obrad i  według, którego rada obradowała  przedstawiał 
się w brzmieniu jak niżej: 
 1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XXVII sesji Rady Gminy 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XXVI z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu  01 marca  

2013 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Stan bezrobocia na terenie gminy 
   Opinia Komisji Socjalno - Porządkowej i Oświaty   
4.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody do zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 
stanowiącej własność gminy 
5.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice 
6.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz   
-zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stargard Szczeciński w 2013 roku 
7.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki 
8.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia szczegółowego sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
9.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty 
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 
11.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013 rok 
12.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzenia ścieków. 
14.Ocena realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska oraz wywozu odpadów komunalnych z 
terenu gminy 
   Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
15.Ocena wydatków bieżących Urzędu Gminy za miesiąc grudzień 2012 r. 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
16.Analiza zadłużenia gminy i prawidłowości jego spłaty 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
17.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
18.Odpowiedzi na interpelacje radnych 
19.Wolne wnioski i zapytania 
20.Sprawy różne 
21.Ustalenie terminu następnej sesji 
22.Zamknięcie obrad  sesji 
Ad.1 
Jak wyżej . 
Ad.2 
Brak interpelacji. 
Ad.3 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił opinię 
komisji dotyczącą informacji o stanie bezrobocia w gminie Stargard Szczeciński za rok 2012 , a 
mianowicie: 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu komisji w dniu 26 marca 2013 r.  
zapoznała się z informacją o stanie bezrobocia w gminie , którą przedstawiła Pani Patrycja Gross-
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Stargardzie Szczecińskim. Komisja informację przyjęła. 
Następnie Pani Patrycja Gross - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Stargardzie Szczecińskim 
przedstawiła Radzie   informację o stanie bezrobocia w gminie Stargard Szczeciński w 2012 roku,  
którą również otrzymali wszyscy radni . 
Radny Bogdan Chaładus zapytał na które grupy bezrobotnych kładzie się nacisk i tutaj odpowiedzi 
udzieliła Pani Patrycja Gross informując ,że europejski fundusz społeczny finansuje  grupy do 25 
roku życia i grupy po 50 roku życia jak również powiedziała, że są też środki z funduszu pracy dla 
osób w wieku 25-30 lat . 
Kolejno Pani Dyrektor odpowiadała na pytania radnych m.in. poinformowała o wysokości zasiłku 
dla osób bezrobotnych, a uprawnionych do jego pobierania o tym,że w Stargardzie zasiłek trwa 
przez okres 12 miesięcy i czy absolwent może otrzymać zasiłek, a z odpowiedź wynikało ,że 
zasiłek otrzymuje osoba pracująca . 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Gminy  Edward Kosmal podziękował za przybycie 
Pani Dyrektor Patrycji Gross na obrady sesji Rady Gminy i przedstawienie informacji o stanie 
bezrobocia . 
Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/240/13 w sprawie wyrażenia zgody do zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami "za" , 
"przeciw" 0 i głosy "wstrzymujące się " 0 - podjęła uchwałę Nr XXVII/240/13, która stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu . 
Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/241/13 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice 
 Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami "za" , 



- 4 - 
"przeciw" 0 i głosy " wstrzymujące się " 0 – podjęła uchwałę Nr XXVII/241/13, która stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu . 
Ad.6 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/242/13 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stargard Szczeciński 
w 2013 roku . 
Do tego projektu uchwały Wójt Gminy zgłosił poprawkę polegającą na zmianie wysokości kwot 
zapisanych w załączniku nr 1 do projektu  uchwały Nr XXVII/242/13 Rady Gminy Stargard 
Szczeciński z dnia 29 marca 2013 r. tj. Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt   w rozdziale VI  Finansowanie programu 
 § 12 otrzymał brzmienie : 
„ Środki finansowe na realizację zadań wynikających z Programu w wysokości 65 000,00 złotych  
( było 70 0000 zł ) zabezpieczone są w budżecie Gminy Stargard Szczeciński na 2013 rok z 
przeznaczeniem na : „   
oraz  § 12 ust.3 otrzymał brzmienie : 
„ wydatki na pozostała realizację zadań programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i 
zapobiegania bezdomności zwierząt  5 000,00 ( było 10 000,00) „ 
Kolejno przewodniczący odczytał projekt uchwały uwzględniając zgłoszoną poprawkę co do 
zmiany wysokości  dwóch kwot . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami "za", 
"przeciw" 0 i głosy " wstrzymujące się " 0 – podjęła uchwałę Nr XXVII/242/13 wraz ze zgłoszoną 
poprawką, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu . 
Ad.7 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/243/13 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 
gminy środków stanowiących  fundusz sołecki . 
Przewodniczący Rady  odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami "za", 
"przeciw" 0 i głosy " wstrzymujące się" 0 – podjęła uchwałę Nr XXVII/243/13, która stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu . 
Ad.8 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/244/13 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 
uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi   
Wójt Gminy do w/w projektu uchwały zgłosił dwie zmiany, które omówiła sekretarz, a polegały 
one na tym, że : 
  -  w § 1  pkt 1) otrzymał brzmienie: 
"1) w § 4 ust.3 otrzymuje brzmienie : 
    " ust.3 Właściciel nieruchomości w zabudowie jednorodzinnej, do selektywnego zbierania 
       odpadów ulegających biodegradacji, może korzystać z przydomowego kompostownika "    " . 
         
     - wprowdzono dodatkowy  pkt 2)  § 1, który  otrzymał  brzmienie : 

" 2) § 5 otrzymuje brzmienie : 

   "§5.1. W zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
       odpadami komunalnymi Gmina Stargard Szczeciński wyposaży nieruchomości w pojemniki 
       lub worki służące do selektywnego zbierania odpadów komunalnych jako część usługi w 
       zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zebranych 
       selektywnie . 
       2.Gmina Stargard Szczeciński przy wyposażaniu nieruchomości w pojemniki lub worki 
          przeznaczone do selektywnego zbierania odpadów komunalnych, zobowiązana jest 
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         stosować, rodzaj i pojemność pojemników lub worków do częstotliwości odbioru odpadów z 
         nieruchomości oraz liczby osób korzystających z pojemników, kierując się normatywami 
         określonymi w regulaminie utrzymania czystości i porządku w gminie " . "    
Radny Chaładus Bogdan poruszył temat dotyczący wyposażenia mieszkańców w pojemniki na 
odpady nieselektywne i selektywne, bo jak zaznaczył radny do tej pory pojemniki były w cenie 
opłaty za śmieci . 
Wójt Gminy odpowiedział ,że Gmina wyposaży mieszkańców w pojemniki lub worki bezpłatnie do 
selektywnego zbierania odpadów natomiast odnośnie pojemników na odpady zmieszane w ustawie 
nie jest to doprecyzowane . 
Radny Bogdan Chaładus podsumowując stwierdził,że na dzień dzisiejszy nie są sprecyzowane 
przepisy jeżeli chodzi o pojemnik na odpady nieselektywne . 
Radny Jarosław Kornet zaznaczył w swojej wypowiedzi to, że skoro będziemy działać w Związku 
to tą sprawę sam związek ustali . 
Wójt Gminy – odpowiedział,że  firma będzie musiała mieć pojemniki dostosowane do taboru i  
potwierdził, że za pojemniki i worki  do selektywnego zbierania odpadów nie będzie pobierana 
opłata . 
Radna Sylwia Więcek zapytał o termin ogłoszenia przetargu . 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że w miesiącu kwietniu . 
Kolejno wywiązała się rozmowa rozpoczęta przez Przewodniczącego Rady Gminy na temat 
rozwiązania umów na odbiór odpadów komunalnych z firmami wywożącymi z terenu gminy 
nieczystości i tutaj była propozycja przewodniczącego , aby poinformować mieszkańców o 
konieczności rozwiązania tych umów. 
Zastępca wójta odpowiedział,że odnośnie MPGK jest zapewnienie, że z mieszkańcy którymi  
MPGK posiada podpisane umowy na odbiór odpadów komunalnych otrzymają pisemne 
wypowiedzenie umowy . 
Radna Agnieszka Lenda – zabierając głos powiedziała, że należy doprecyzować co to jest 
gospodarstwo domowe . 
Radny Bogdan Chaładus zabierając głos m.in. powiedział, że sposób obliczenia należności za 
wywóz śmieci jest krzywdzący dla rodzin wielodzietnych posiadających małoletnie dzieci na 
utrzymaniu, są rodziny w których dzieci dorosłe pracują i mają odrębne dochody . 
Wójt Gminy odnosząc się do tej sprawy powiedział ,że opłaty jego zdaniem powinny być pobierane 
od dochodu . 
Radny Marian Góra poruszył temat dotyczący składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości 
i podał przykład rozbudowanej nieruchomości na dwa gospodarstwa domowe, a  pod jednym 
numerem . 
Radny Daniel Lesner – powiedział, że należy wierzyć w uczciwość mieszkańców . 
Sekretarz Gminy – wyjaśniając powiedziała, że jest to indywidualne podejście, które można 
zaobserwować na podstawie składanych już deklaracji i po wstępnym sprawdzeniu deklaracji  
widać istniejące rozbieżności co do zameldowania . 
Nigdzie nie ma definicji gospodarstwa domowego poza powszechnym spisem ludności – wyjaśniła 
sekretarz, a następnie dodała,że czasami są lokale prawnie niewyodrębnione i nie ma możliwości 
sprawdzenia . 
Radny Bogdan Chaładus – podsumowując powiedział, że w tym wszystkim najważniejsze jest 
pomóc rodzinom wielodzietnym . 
Radny Jarosław Kornet powiedział, o dochodowości jako czynniku decydującym, na co wójt 
odpowiedział,że nie można brać pod uwagę dochodowości . 
Radny Marian Góra powiedział o metodzie naliczania od ilości zużytej wody, na co radny Bogdan 
Chaładus odpowiedział, co będzie z osobami, którzy mają odciętą wodę . 
Po zakończeniu dyskusji przewodniczący rady odczytał projekt uchwały  uchwały Nr 
XXVII/244/13 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
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zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi  uwzględniający zgłoszone zmiany przez wójta (radni również otrzymali projekt 
uchwały z uwzględnieniem zmian ) i zapytał czy radni mają uwagi bądź pytania do tego projektu 
uchwały . 
Wobec braku uwag i pytań przewodniczący rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
uwzględniający zgłoszone zmiany . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami "za" , 
"przeciw" 0 i  głosy " wstrzymujące się " 0 -  podjęła uchwałę Nr XXVII/244/13 wraz ze 
zgłoszonymi zmianami , która stanowi załącznik nr 7 do protokołu . 
Ad.9 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/245/13 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyboru metody 
ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki 
tej opłaty 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 13 głosami "za" , 
"przeciw" 0 i 1 głosie " wstrzymujące się " – podjęła uchwałę Nr XXVII/245/13, która stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu . 
Ad.10 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/246/13 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalania wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości 
Wójt Gminy do tego projektu uchwały zgłosił zmianę dotyczącą możliwości złożenia deklaracji z 
wykorzystaniem elektronicznej platformy usług administracji publicznej -ePUAP , a zmiany 
przedstawiła Sekretarz Gminy w brzmieniu jak niżej : 
 - w § 1pkt 1) otrzymał brzmienie: 
            „ 1) § 1 otrzymuje brzmienie: 
 §1.1 Z zastrzeżeniem ust.2 określa się wzór deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości, stanowiący 
załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. 
 2. Określa się wzór deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości dla gospodarstw domowych, w których 
zamieszkuje więcej niż 5 osób, stanowiący załącznik nr 2 do niniejszej uchwały." 
 3. Określa się warunki oraz tryb składania dekracji za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej: 
 1) format elektroniczny deklaracji oraz układ informacji i powiązań miedzy nimi z 
wykorzystaniem elektronicznej platformy usług administracji publicznej -ePUAP; 
 2) deklaracje przesyła się za pomocą środków komunikacji elektronicznej z wykorzystaniem 
elektronicznej platformy usług administracji publicznej -ePUAP; 
 3) deklaracje powinny być opatrzone podpisem potwierdzonym profilem zaufanym ePUAP 
lub bezpiecznym podpisem elektronicznym, weryfikowanym przy pomocy ważnego 
kwalifikowanego certyfikatu." 
 4. Deklaracje, o których mowa w ust. 1 i 2 właściciel nieruchomości obowiązany jest złożyć 
w siedzibie Urzędu gminy Stargard Szczeciński przy ulicy Rynek Staromiejski 5, 73-110 Stargard 
Szczeciński w terminie: 
 1) do 30 kwietnia 2013 r. - pierwszą deklarację o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi; 
 2) 14 dni od dnia, w którym nastąpi zmiana danych będących podstawą ustalenia wysokości 
należnej opłaty za gospodarowanie odpodami komunalnymi". 
 - § 2 otrzymał  brzmienie : 
„ Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Stargard Szczeciński „ 
- § 3 otrzymał brzmienie : 
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„ Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zachodniopomorskiego.” 
Powyższe zmiany w całości zmieniły treść pierwotnego projektu uchwały, który również otrzymali 
radni .     
Radna Sylwia Więcek zapytała się co z rodzinami, które złożyły deklarację jak zostaną 
poinformowane . 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, że będą informacje o złożeniu nowych deklaracji dla rodzin 
wielodzietnych . 
Przewodniczący rady gminy odczytał w/w projekt uchwały w nowym brzmieniu  uwzględniający 
zmiany i zapytał radnych o uwagi bądź pytania . 
Wobec braku uwag przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami "za", 
"przeciw" 0 i głosy " wstrzymujące się " 0 – podjęła uchwałę Nr XXVII/246/13, która stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu .   
Ad.11 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/247/13 w sprawie zmian budżetu gminy na 2013 r.   
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 12 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 12  głosami "za" , 
"przeciw" 0 i głosy " wstrzymujące się " 0 – podjęła uchwałę Nr XXVII/247/13, która stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu . 
Ad.12 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/248/13 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej 
Przewodniczący rady odczytała w/w projekt uchwały . 
Skarbnik Gminy poinformowała,że  projekt uchwały omówiła na wszystkich posiedzeniach 
komisji . 
Przewodniczący rady zapytał czy sprawa dotycząca działki w Strumianach została załatwiona. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda zapytała się o wysokości dofinansowania 
budowy świetlicy w Strumianach . 
Wójt Gminy – odpowiedział,że będzie to 85 % z Sieji i będzie możliwość otrzymania zaliczki . 
Kolejno Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Agnieszka Lenda zabierając ponownie głos m.in. 
powiedziała, że ma nadzieję na pojawienie się projektów na które będzie można składać wnioski i 
przypomniała o miejscowości Lipnik i terenie przy stawku, który mógłby być zagospodarowany ze 
środków unijnych . 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski poinformował ,że działka przy boisku w Lipniku przez 
Zachodniopomorski Uniwersytet Technologii  w Szczecinie została wyceniona na 75 tys zł , a radna 
Agnieszka Lenda powiedziała, że wcześniej była mowa o bezpłatnym przekazaniu tego terenu . 
Wójt Gminy powiedział m.in ,że będą składane projekty na 790 tys zł z Sieji i pierwszy nabór 
wniosków w czerwcu 2013 r. i zostanie złożony pierwszy projekt  na Strumiany . 
Przewodnicząc Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała,że patrząc obecnie na 
wykorzystanie świetlic może lepiej pójść w infrastrukturę, jakieś deptaki, paleniska wówczas będą 
ładniejsze miejscowości. 
Radny Jarosław Kornet zapytał czy będzie w tym roku rozpoczęta budowa świetlicy wiejskiej w 
Struminach, bo cały czas termin się odsuwa . 
Wójt Gminy – odpowiedział, że jest przyrzeczenie Lasów Państwowych na przekazanie działki w 
zamian za dwie działki gminne i tutaj wójt powiedział,że ta sprawa zostanie załatwiona do czasu 
złożenia  wniosku. 
Po zakończeniu dyskusji przewodniczący rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania  14 głosami 
„za”,”przeciw”0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXVII/248/13, która stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu . 
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Ad.13 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/249/13 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków 
Przewodniczący rady zaznaczył,że dwa lata temu rada nie podjęła tej uchwały i zapytał wójta ,w  
jakim terminie ceny usług wejdą w życie , kiedy Rada nie podejmie uchwały . 
Wójt Gminy – odpowiedział, że po 70 dniach wejdzie w życie od dnia złożenia wniosku , ale 
dokładnie dowiemy się po konsultacji z radcą .   
 Radny Lesner Daniel zapytał kto jeszcze na terenie gminy dostarcza wodę . 
Wójt Gminy odpowiedział ,że Agrofirma Witkowa, ale nie podnosi ceny wody i dlatego nie ma 
projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała,że ciągnięta jest nowa 
infrastruktura, a mieszkańcy nie przyłączają się do nowo wybudowanych  sieci i wówczas stali 
odbiorcy mają wysokie koszty. Należy motywować ludzi, aby przyłączali się do sieci, to wówczas 
koszty opłat za ścieki będą mniejsze. 
System rozliczania deszczówki jest niewłaściwy o czym mówił przedstawiciel wodociągów . 
Zastępca Wójta potwierdził,że jeżeli Rada nie podejmie uchwały to stawki wchodzą w życie po 
upływie 70 dni od dnia złożenia wniosku o zatwierdzenie taryf i to będzie od 1 maja . 
Przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 0 głosami „za”, 11 
głosami „ przeciw” i 3 głosami „ wstrzymującymi się „ - nie podjęła uchwały Nr XXVII/249/12 . 
Ad.14 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Hubert Lis przedstawił 
opinię komisji do tematu odnośnie oceny realizacji zadań  w zakresie ochrony środowiska oraz 
wywozu odpadów komunalnych z terenu gminy , a mianowicie : 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu przeanalizowała realizację zadań w zakresie 
ochrony środowiska oraz wywozu odpadów komunalnych z terenu gminy . 
Komisja informację przyjęła i pozytywnie oceniła realizację zadań w/w zakresie . 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski dodatkowo poinformował,że mieszkańcy z którymi MPGK 
posiada podpisane umowy na odbiór odpadów komunalnych, otrzymają pisemne wypowiedzenie 
umowy . 
Ad.15 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji dotyczącą  
wydatków bieżących Urzędu Gminy za miesiąc grudzień 2012 r., a mianowicie : 
Komisja Rewizyjna na podstawie przedstawionej informacji przeanalizowała wydatki bieżące 
Urzędu Gminy za miesiąc grudzień 2012 r. i informację przyjęła . 
Radni uwag i pytań do w/w tematu nie zgłosili . 
Ad.16 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do tematu 
analizy zadłużenia gminy i prawidłowości jego spłaty , a mianowicie : 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu  przeanalizowała informację dotyczącą zadłużenia gminy i 
spłaty tego zadłużenia . Komisja przyjęła informację . 
Przewodnicząca Komisji dodatkowo poinformowała,że komisja będzie porównywać odpowiednie 
okresy i to ,że obecnie gmina nie może pozwolić sobie na zwiększenie wydatków . 
Przewodniczący rady zapytał o zwrot środków dla gminy z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska  za kanalizację, gdzie według wyjaśnień wójta trwa weryfikacja drugiego  wniosku o 
płatność . 
Ad.17 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz przedstawił informację dotyczącą realizacji zadań przez gmi-
nę w okresie międzysesyjnym, a mianowicie: 
W Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa: 
1) 04.03.2013 r. zawarto umowę sprzedaży na rzecz Gminy Stargard Szczeciński działki 142/24 
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     o pow. 45 m2 pod lokalizację przepompowni ścieków w Strachocinie – cena 1 575,00 zł 
2) 05.03.2013 r. zawarto umowę sprzedaży na rzecz Gminy  działki gruntu oznaczonej numerem   
 129/6  o pow. 51  m2  położonej w obrębie Sttrachocion za kwotę  1 428,00 zł pod 
  przepompownię. 
3) Przeprowadzono I przetarg ustny na sprzedaż: 
- 12 działek w Grabowie od 31 460,00 zł do 43 450,00 zł (netto) 
- 7 działek w Małkocinie od 27 830,00 zł do 39 600,00 zł (netto) 
- 5 działek w Pęzinie od 23 650,00 zł do 39 820,00 zł (netto) 
- 7 działek w Smogolicach od 30 880,00 zł do 38 720,00 zł (netto) 
Przetargi zakończone wynikiem negatywnym. 
4) 07.03.2013 r. odbył się II przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż byłej "sali gimnastycznej"  
w Grabowie, działka  o pow. 0,0526 ha do przetargu przystąpiło 5 oferentów, cena wywoławcza                 
15 tys. Nabywcą są  3 osoby w udziałach wynoszących po 1/3 części za kwotę  21.500,00 zł. 
5) Poświadczono 22 oświadczenia o łącznej powierzchni użytków rolnych wchodzących w skład 
gospodarstwa i 22 oświadczenia o osobistym prowadzeniu gospodarstwa rolnego. 
6) od 01.03. 2013 r. wydawane są decyzje o zwrot podatku akcyzowego zawartego w oleju napędo-
wym (130 szt) 
7) Wszczęto postępowanie administracyjne w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarun-
kowaniach dla przedsięwzięcia pn.: „Wymiana 18 wiat – pawilonów hodowlanych na istniejącej 
fermie norek na działce numer 85/4, obręb Strumiany, gmina Stargard Szczeciński”. 
W w/w sprawie wystąpiono do organów opiniujących (tj. Regionalny Dyrektor Ochrony Środowi-
ska, Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny) w celu wydania opinii co do potrzeby przeprowa-
dzenia oceny oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko dla ww. przedsięwzięcia . 
8) 21.03.2013 r. w Małkocinie i 25.03.2013 r. w Grabowie zostały przeprowadzone rozprawy admi-
nistracyjne otwarte dla społeczeństwa w sprawie wydania decyzji środowiskowych pn. "Budowa 
zespołu elektrowni wiatrowych o łącznej mocy do 60 MW wraz z infrastrukturą towarzyszącą "ob-
ręb Grabowo-Małkocin". 
W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji: 
I Zadania wykonane 
1) Opracowano dokumentację projektową na przebudowę części gospodarczej budynku świetlicy 
w Kiczarowie. 
2) Opracowano dokumentację projektową na plac zabaw przy szkole w Grzędzicach. 
3) Wyremontowano drogę gminną (ul. Spacerowa) w miejscowości Grzędzice o nawierzchni 
gruntowej poprzez wyrównanie i utwardzenie. 
4) Wyremontowano drogę wewnętrzną (ul. Podleśna) w miejscowości Grzędzice o nawierzchni 
gruntowej poprzez wyrównanie i utwardzenie. 
5) Wyremontowano drogę gminną (ul. Brzozowa i Sadowa) w miejscowości Lipnik o nawierzchni 
gruntowo-żużlowej poprzez wypełnienie wybojów, wyrównanie i utwardzenie. 
6) Przetransportowano żużel zgodnie ze zgłoszonym zapotrzebowaniem na remonty dróg we-
wnętrznych wykonywane we własnym zakresie przez mieszkańców miejscowości Wierzchląd (100 
ton), Małkocin (25 ton) i plac składowy (50 ton). 
Ponadto: 
1) Wydano zgodę oraz decyzję na zajęcie pasów drogowych dróg wewnętrznych i dróg gminnych,   
a także na umieszczenie urządzeń infrastruktury technicznej w pasach drogowych dróg wewnętrz-
nych i dróg gminnych. 
2) Wyrażono zgodę na lokalizację w pasach drogowych dróg wewnętrzych i gminnych: 
- przyłączy wodociągowych, kanalizacyjnych, energetyczncyh, gazowych – 2 szt 
- odcinków sieci wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 3 szt 
- zjazdów na tereny działek budowlanych – 2 szt 
3) Przeprowadzono odbiór zajmowanego pasa drogowego dróg wewnętrzych i dróg gminnych – 
1szt 
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Postępowania przetargowe: 
1) Przygotowano do ogłoszenia w trybie przetargu nieograniczonego zamówienia na zadanie 
pn.: "Remont świetlicy w Sownie". 
2) Przygotowano do ogłoszenia w trybie przetargu nieograniczonego zamówienia na zadanie               
pn.: "Wykonywanie usług polegających na organizacji i prowadzeniu biura wraz z zatrudnieniem 
pracowników biurowych i opracowywaniem dokumentów związanych z czynnościami wykonywa-
nymi przez funkcjonariuszy straży gminnej w związku ze stwierdzonymi wykroczeniami na dro-
gach publicznych w gminie Stargard Szczeciński". 
3) Prowadzone jest  postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego, w trybie bezprzetargo-
wym, którego przedmiotem jest opracowanie adaptacji dokumentacji projekowej dla działaki nr 
geod. 397/13 w Strumianach dla potrzeb zadania pn."Dokumentacja projektowo-kosztorysowa bu-
dowy budynku świetlicy wraz z zagospodarowaniem terenu działki nr 396/4 w Strumianach" – po-
stępowanie jest w fazie zaproszenia do złożenia oferty. 
4) Zakończono postępowania o udzielenie zamówienia publicznego, w trybie bezprzetargowym, 
pn.: "Przeszacowanie kosztorysów inwestorskich dotyczących zadania inwestycyjnego remont 
świetlicy w Sownie" – cena 800,00 zł brutto. 
W Referacie Planowania Przestrzennego: 
1. Wydano: 
- 5 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, w tym na rzecz gminy dla inwestycji 
polegającej na przebudowie magazynu gospodarczego przy świetlicy w Kiczarowie, 
- 6 decyzji w sprawie przeniesienia decyzji o warunkach zabudowy, 
- 17 opinii o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego lub Studium uawrunkowań i kierunków zagospodarowania prze-
strzennego gminy, 
- 4 postanowienia w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału nieruchomości 
z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego lub przepisami odrębnymi, 
- 5 wypisów i wyrysów z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, 
- 27 zaświadczeń o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 
oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, 
- 4 informacje o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 
oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, 
- 10 zawiadomień o ustaleniu numerów porządkowych dla budynków mieszkalnych; 
2. Przygotowywanie dokumentacji związanych z ustaleniem warunków zabudowy dla budowy ze-
społu garaży w Krąpielu oraz budowy świetlicy w Strumianach. 
Radny Jarosław Kornet – odnosząc się do warunków zabudowy dla fermy norek w Strumianach 
zapytał, czy była ustalona ilość sztuk hodowanych norek . 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział ,że jest odpowiedź Regionalnego Dyrektora 
Ochrony Środowiska w sprawie fermy norek, że nie istnieje potrzeba sporządzania raportu 
oddziaływania na środowisko.        
W dalszej dyskusji radny Jarosław Kornet zwrócił uwagę  na informację o ilości sztuk norek, bo 
miało być  20 500 szt , a jest mowa o 50 000 szt ,  zwiększeniu uległo stado matek, co ma w 
konsekwencji wpływ na oddziaływanie środowiska ,że jest to sprawa do wyjaśnienia i sprawdzenia 
w Nadzorze Budowlany. 
Wójt Gminy odnosząc się do tej sprawy powiedział,że w Studium jest zapisane i nie ma możliwości 
zwiększenia . 
Radny Jarosław Kornet zasugerował, aby zapytać się mieszkańców i stwierdził,że zmiana liczby 
norek jest sprawą uciążliwą dla mieszkańców . 
Przewodniczący rady zapytał, kto ma obowiązek kontroli . 
Wójt odpowiedział ,że wszystkie służby. 
Radny Jarosław Kornet zapytał czy firma posiadająca norki występowała do Gminy o zwiększenie 
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stada norek . 
Radna Agnieszka Lenda zapytała, kto będzie zatrudniał pracowników straży . 
Wójt Gminy – odpowiedział, że zatrudniać będzie Firma stawiająca fotoradary . 
Przewodniczący rady składając informacje o poczynaniach od ostatniej sesji poinformował o 
kontroli w sołectwie Trzebiatów przez Komisję Rewizyjną i protokół zostanie przekazany wójtowi 
jako kierownikowi jednostki kontrolowanej, a następnie  zapoznał z  pismem w sprawie drogi w 
Trzebiatowie, które to pismo otrzymał również sołtys . 
Kolejno  przewodniczący rady odczytał dwa pisma Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 
w sprawie : 
– uchwały Nr V/37/S/2013 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 5 
marca 2013 r. w sprawie umorzenia postępowania dotyczącego stwierdzenia nieważności uchwały 
Nr XXV/222/13 Rady Gminy Stargard  Szczeciński z dnia 31 stycznia 2013 r. w sprawie ustalenia 
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości , 
– dotyczy zasad opracowywania wieloletniej prognozy finansowej po znowelizowaniu 
przepisów ustawy o finansach publicznych . 
 Ponadto Wójt poinformował, że brał udział w niżej wymienionych spotkaniach                                   
i uroczystościach: 
- 05.03.2013 r. - Wyzwolenie Stargardu 
- 05.03.2013 r. - świetlica wiejska w Grzędzicach ,  uroczystości z okazji   " Kaziuków" 
- 06.03.2013 r. - zebranie wiejskie Witkowo Pierwsze 
- 07.03.2013 r. - zebranie wiejskie Warchlino 
- 08.03.2013 r. - Barzkowice – Wędrująca Galeria – WIR 
- 12.03.2013 r. - spotkanie sołtysów 
- 14.03.2013 r. - Pęzino- spotkanie promocyjne Szkoły 
- 15.03.2013 r. - Kluczewo – Spotkanie z Edukacją 
- 15.03.2013 r. - Jubileusz 68 lat ZHP 
- 16.03.2013 r. - Mistrzostwa Polski LZS na stadionie Pomorze 
- 17.03.2013 r. - Strachocin – kiermasz świąteczny 
- 18.03.2013 r. - Fotovoltaica -energia odnawialna słoneczna  – spotkanie z sołtysami 
- 19.03.2013 r. - przedstawienie obiektów dofinansowanych w ramach PROW - TVP  Barzkowice 
- 20.03.2013 r. - zebranie wiejskie Witkowo Drugie 
- 21.03.2013 r. - spotkanie z mieszkańcami Małkocina 
- 21.03.2013 r. - Walne zgromadzenie "Sieja" w Barzkowicach 
- 25.03.2013 r. - otwarta rozprawa administracyjna z mieszkańcami miescowości Grabowo i Mał-
kocin – raport oddziaływania na środowisko farmy wiatrowej 
- 25.03.2013 r. - spotkanie z Dyrektorami Szkół    
Ad.18 
Brak interpelacji . 
Ad.19 
Radny Hubert Lis – zgłosił zapytanie o drogę Grabowo – Małkocin, gdzie zdaniem radnego żużel 
na tej drodze nie zdał  egzaminu,  ponieważ brak jest właściwego podłoża. 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że w warunkach wiosennych należy tą drogę naprawić tłuczniem , a 
komunikację przekierować na  inną drogą . 
Radna Agnieszka Lenda – poinformowała,że komis samochodowy w Lipniku rozszerza działalność 
i dlatego jest utrudnione dojście do bloków mieszkalnych .Jeśli Firma funkcjonuje to można 
zobligować tą firmę do naprawy drogi .Ponadto radna poinformowała,że w zatoce w której 
oczekują dzieci na autobus, rozładowywane są samochody komisu. 
Ad.20 
Za zgodą Przewodniczącego Rady Gminy głos zabrał przybyły w tracie sesji  mieszkaniec Sowna 
Pan Sebastian Janiak , który odnosząc się do wzoru deklaracji powiedział ,że jako osoba fizyczna   
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prowadząca działalność gospodarczą nie ma możliwości zaznaczenia odpowiedniego pola w 
otrzymanej deklaracji. Mieszkaniec zwrócił uwagę ,że na stronie BIP Urzędu Gminy jest 
umieszczony wzór deklaracji z  którego nie wynika , które pole powinna zaznaczyć osoba fizyczna 
prowadząca działalność. 
W trakcie dalszej wypowiedzi mieszkaniec Sowna Pan Sebastian Janiak m.in. zapytał czy będzie 
przesunięty termin złożenia pierwszej deklaracji oraz czy osobą składającą deklarację ma być 
wyłącznie właściciel nieruchomości czy osoba prowadząca odrębne gospodarstwo domowe . 
Radna Agnieszka Lenda  zabierając głos powiedziała, że sprawa ta zostanie wyjaśniona . 
Ad.21 
Przewodniczący Rady Gminy podał termin zwołania XXVIII sesji Rady Gminy oraz terminy 
posiedzeń poszczególnych komisji i tak : 
      -     XXVIII sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński dnia 26 kwietnia 2013 r. godz. 900 
– komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 22 kwietnia 2013 r. godz. 830    , 
– komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 23 kwietnia 2013 r. godz. 830  , 
– komisja rewizyjna dnia 24 kwietnia 2013 r. godz. 8 00. 
Ad.22 
Wobec wyczerpania porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 
podziękował wszystkim za udział i  o godz. 12 20 zamknął obrady XXVII sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński. 
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